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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm.: 2/2013 
Caràcter: ordinària  
Data: 22 de febrer de 2013 
Horari: de 11:00 a les 13:20 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 25 de gener de 
2013.  
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 206 fins al núm. 959, ambdós inclosos. 
 
 
3.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA A 
LA SOLIDARITAT A L’ASSOCIACIÓ CASA DON BOSCO DELS S ALESIANS DE 
LLEIDA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  1 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en Associació Casa Don Bosco dels Salesians de Lleida, per a la 
concessió al seu favor d’una Placa de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n. Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient.  
 
4.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT  CULTURAL O ARTÍSTIC A AEM-BELLES ARTS TEATRE  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  15 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en AEM-BELLES ARTS TEATRE, per a la concessió al seu favor d’una 
Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a  la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i al 
Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient.  
  
 
5.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT  CULTURAL O ARTÍSTIC A LA PARRÓQUIA DE LA SAG RADA FAMÍLIA 
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Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  15 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en la PARRÒQUIA DE LA SAGRADA FAMÍLIA, per a la concessió al seu 
favor d’una Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a  la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i al 
Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient.  
 
 
6.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT  CULTURAL O ARTÍSTIC AL GRUP SARDANISTA MONTS ERRAT 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  15 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en GRUP SARDANISTA MONTSERRAT, per a la concessió al seu favor 
d’una Placa de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a  la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i al 
Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
 
7.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA PLAC A DE LA PAERIA AL 
MÈRIT  CULTURAL O ARTÍSTIC A LA CREU ROJA DE LLEIDA , AMB MOTIU DE 
LA CELEBRACIÓ DEL SEU 140 ANIVERSARI  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  18 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 

1.- Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en La Creu Roja de Lleida, per a la concessió al seu favor d’una Placa de la 
Paeria a la solidaritat. 

2.- Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, Regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé i Sala, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació 
de l’expedient. 
 
 
 
8.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDA LLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC AL SR. ENRIC CASTELLS I GRANÉS  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  15 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
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1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr.  ENRIC CASTELLS I GRANÉS, per a la concessió al seu favor 
d’una Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a  la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i al 
Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
9.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MEDA LLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT CULTURAL O ARTÍSTIC, A TÍTOL PÒSTUM AL SR.  ESTEVE CUITO I 
ZURITA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  15 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr. ESTEVE CUITO I ZURITA per a la concessió, a títol pòstum,  al 
seu favor d’una Medalla de la Paeria al mèrit cultural o artístic. 
 
2n. Nomenar a  la Sra. Montserrat Parra i Albà, regidora instructora de l’expedient i al 
Sr. Lluís San Martín i Baiget, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
10.- INICI D’EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D’UNA MED ALLA DE LA PAERIA 
A LA SOLIDARITAT AL SR. ANTONIO CANTANO PALMA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data  18 de febrer de 2013 que 
en la seva part dispositiva diu: 
 
1r. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits 
concurrents en el Sr. Antonio Cantano Palma, per a la concessió al seu favor d’una 
Medalla de la Paeria a la solidaritat. 
 
2n.  Nomenar a S. Sa. Josep Presseguer Gené, Regidor instructor de l’expedient i a la 
Sra. Montserrat Gil de Bernabé, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de 
l’expedient. 
 
 
11.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA DENOMINACIÓ D’ UN CARRER O 
ESPAI PÚBLIC  DEDICAT A JORDI CORTADA ARGILÉS  
 
Vista la proposta d’Alcaldia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  El Ple de l’Ajuntament de Lleida proposa l’inici del procediment escaient per tal que, 
en reconeixement als seus mèrits, s’incorpori com a denominació d’un carrer o espai 
públic de la ciutat el nom de la persona següent: 
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•  Sr. Jordi Cortada i Argilés 
 
2n. Traslladar aquest acord a la Presidència de la Comissió de denominació de carrers, 
per tal de donar-li el tràmit pertinent previ a la resolució per part de l’òrgan municipal 
competent.  
 
 
12.- AUTORITZAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER EMI LI LONCÀ AVENTIN 
 
Vista la proposta de la cap de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Autoritzar al funcionari Sr. Emili Loncà Aventín (2508), cap de Secció Coordinació 
Museu de l’Aigua, per exercir un segon lloc de treball com a professor associat a 
temps parcial a la Facultat d’Infermeria de la Universitat de Lleida, amb una jornada 
laboral de 2 hores setmanals. 
 
En el supòsit de variació de les condicions de l’activitat per la qual s’autoritza la 
compatibilitat caldrà que l’interessat ho posi immediatament en coneixement d’aquesta 
corporació.  
 
 
13.- DESESTIMAR COMPATIBILITAT SOL·LICITADA PER FRA NCESC GASPAR 
ALARCON  
 
Vista la proposta de la cap de la responsable de Planificació Estratègica de RRHH, per 
unanimitat s’acorda: 
 
Desestimar la petició del funcionari Sr. Francesc Gaspar Alarcón, agent Guàrdia 
Urbana, per exercir un segon lloc de treball o activitat d’advocat per compte propi, amb 
una dedicació de 20 hores setmanals.  
 
 
14.- APROVACIÓ CANVI DE DENOMINACIO D’UN LLOC DE TR EBALL ADSCRIT 
A L’ÀMBIT D’URBANISME  
 
Vista la proposta de la  responsable de Planificació Estratègica de RRHH, amb 15 vots 
a favor del Grup Municipal del PSC i 12 abstencions dels grups municipals de CiU i 
PP,  s’acorda: 
 
1r. Aprovar la modificació d’un lloc de treball inclòs en el catàleg/relació de llocs de 
treball de l’Ajuntament de Lleida per a l’exercici 2013, en els termes següents: 
 

El lloc de treball cap de Secció Procediment i Tramitació (Codi 428) passa a 
denominar-se cap de Secció de Concessions (Codi 428), amb l’enquadrament 
orgànic, les retribucions i les funcions generals i específiques que es detallen en 
fitxa descriptiva de lloc de treball adjunta a la proposta. 

 
2n. Aprovar la integració d’aquests canvis en els instruments de planificació i gestió de 
recursos humans vigents.  
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15.- APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES GENERALS DE LA MOSTRA D’ARTS 
ESCÈNIQUES “JOSEP FONOLLOSA –FONO-“ 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació inicial de les bases de la Mostra d’Arts Escèniques “Josep Fonollosa –
Fono-”. 
 
2n. Sotmetre les bases de la Mostra d’Arts Escèniques “Josep Fonollosa –Fono-” a 
informació pública per un termini d’un mes mitjançant anunci a publicar en el Butlletí 
Oficial de la Província de Lleida i en el Tauler d’Edictes de l’Ajuntament de Lleida, de 
conformitat amb el previst a l’article 124.2 del vigent Reglament d’obres, Activitats i 
Serveis dels ens locals, aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. El termini 
d’exposició pública es comptarà des de l’endemà de la publicació. Aquest acord 
d’aprovació inicial es considerarà definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant 
el termini d’exposició pública. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en 
l’Alcaldia (indistintament) la resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a 
les bases, així com per l’adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual 
modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
16.- APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES GENERALS DEL 30 è PREMI D’ASSAIG 
JOSEP VALLVERDÚ  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment, les bases del 30è Premi d’assaig “Josep Vallverdú”.  
 
2n. Sotmetre les bases del 30è Premi d’assaig “Josep Vallverdú” a informació pública 
per un termini d’un mes mitjançant anunci a publicar en el Butlletí Oficial de la Província 
de Lleida i en el Tauler d’Edictes de l’Ajuntament de Lleida, de conformitat amb el 
previst a l’article 124.2 del vigent Reglament d’obres, Activitats i Serveis dels ens locals, 
aprovat per Decret 179/1995, de 13 de juny. El termini d’exposició pública es comptarà 
des de l’endemà de la publicació. Aquest acord d’aprovació inicial es considerarà 
definitiu cas de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició pública. Es 
delega expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases, així com per 
l’adopció de les mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini 
de presentació de sol·licituds.  
 
 
17.- APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES GENERALS DEL 18 è PREMI  DE 
POESIA MÀRIUS TORRES  
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió Informativa de Cultura, Educació i 
Esports, per unanimitat s’acorda: 
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1r. Aprovar inicialment, les bases del 18è Premi de poesia “Màrius Torres  
 
2n. Sotmetre les bases del 18è Premi de poesia “Màrius Torres” a informació pública per 
un termini d’un mes mitjançant anunci a publicar en el Butlletí Oficial de la Província de 
Lleida i en el Tauler d’Edictes de l’Ajuntament de Lleida, de conformitat amb el previst a 
l’article 124.2 del vigent Reglament d’obres, Activitats i Serveis dels ens locals, aprovat 
per Decret 179/1995, de 13 de juny. El termini d’exposició pública es comptarà des de 
l’endemà de la publicació. Aquest acord d’aprovació inicial es considerarà definitiu cas 
de no presentar-se cap reclamació durant el termini d’exposició pública. Es delega 
expressament en la Junta de Govern Local i en l’Alcaldia (indistintament) la resolució de 
qualsevol al·legació o reclamació en relació a les bases, així com per l’adopció de les 
mesures pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de 
sol·licituds.  
 
 
18.- APROVACIÓ DE L’ADDENDA AL CONVENI ENTRE LA GEN ERALITAT DE 
CATALUNYA I L’AJUNTAMENT DE LLEIDA DE CREACIÓ DE L’ ESCOLA 
BRESSOL PARDINYES, PER LA QUAL S’ADAPTA EL CENTRE A  LA NORMATIVA 
VIGENT  
 
Vista la proposta del regidor d’Educació i Infància, per unanimitat s’acorda: 
 
Ratificar l’addenda al conveni entre l’administració de la Generalitat de Catalunya, 
mitjançant el departament d’Ensenyament, i l’Ajuntament de Lleida, de creació d’una 
escola bressol pública de titularitat municipal, per la qual s’adapta el centre a la 
normativa vigent.  
 
 
19.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ DE L’IMPOST DE CONSTR UCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA C CT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de l’ICIO, en la liquidació de llicència d’obres majors a 
la UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT, segons expedient LO12-511 relativa a la fase 1b 
(I) –Fase III-  de la coberta de l’edifici del Rectorat de la UdL a la plaça Victor Siurana, 
1, l’import de la qual s’ajustarà al 50% de la quota de 4.955,01 € pel que fa a l’impost i 
del 50% de la quota de 1.651,67 € pel que fa a la taxa.  
 
 
20.- CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ DE L’IMPOST DE CONSTR UCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES A LA UNIVERSITAT DE LLEIDA C CT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la comissió d’Economia i Hisenda, per unanimitat 
s’acorda: 
 
Aprovar la bonificació del 50% de l’ICIO, en la liquidació de llicència d’obres majors a 
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la UNIVERSITAT DE LLEIDA CCT, segons expedient LO11-28213/2010 relativa a  la 
fase I, estructura d’un edifici de recerca per a Biomedicina, mòdul 2 a l’av. Alcalde 
Rovira Roure, 80, resultant una quota a liquidar de 17.885,38 €. 
 
 
21.- NOMENAMENT DE NOUS MEMBRES DEL CONSELL RECTOR DE TURISME 
DE LLEIDA 
 
Vista la proposta del president de la Comissió de Promoció Econòmica, Industrial, 
Comercial i Turística, per unanimitat s’acorda:  
 
Designar els següents vocals del Consell Rector de Turisme de Lleida, tal com 
preveuen els estatuts de l’organisme autònom, en qualitat de representants de sectors 
relacionats amb l’àmbit d’actuació de turisme: 
 
Sr. Ramon Prats Montull 
Sr. Lluís Dieguez Arissó 
Sra. Antònia Valentí Capdevila. 
 
 
22.- APROVACIÓ DE LA BAIXA DE L’AJUNTAMENT DE LLEID A DE 
L’ASSOCIACIÓ “RED DE CIUDADES CATEDRALICIAS” 
 
Vista la proposta del president de la Comissió de Promoció Econòmica, Industrial, 
Comercial i Turística, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Aprovar la baixa de l’Excm. Ajuntament de Lleida en l’Associació “Red de Ciudades 
Catedralicias”. 
 
2n. Notificar aquest acord a l’Assemblea General de l’Associació “Red de Ciudades 
Catedralicias”, als efectes oportuns de la tramitació de la baixa com a soci de número 
a l’Excm. Ajuntament de Lleida.  
 
 
23.- APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L ’AJUNTAMENT 
DE LLEIDA I L’ENTITAT PROMOEIX 2009 SL, RELATIU A L A CESSIÓ D’ÚS D’UN 
ESPAI MUNICIPAL I A LA REALITZACIÓ DE DIVERSES ACTU ACIONS 
URBANÍSTIQUES 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. L’aprovació del Conveni urbanístic de col·laboració, subscrit el 7 de febrer de 2013,  
entre l’Ajuntament de Lleida i l’entitat mercantil PROMOEIX 2009, SL relatiu a  la cessió 
d’ús  d’un espai municipal i a la realització de diverses actuacions urbanístiques. 
 
2n.- Publicar l’acord al Butlletí Oficial de la Província, al web de la Paeria i al Registre de 
Planejament Urbanístic de Catalunya i al de l’Ajuntament de Lleida. 
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3r.- Facultar i delegar en l’Il·lm. Sr. Alcalde per a l’execució d’aquest acord, per a 
resoldre totes les incidències que se’n derivin i, especialment, per a subscriure 
l’escriptura pública. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE L’ADHESIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LLEI DA AL CONVENI 
RELATIU A LA CREACIÓ D’UN FONS SOCIAL D’HABITATGES,  SUBSCRIT EL 17-1-
2013, PER DIVERSOS MINISTERIS I ENTITATS 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’adhesió de l’Ajuntament de Lleida al Conveni relatiu a la creació d’un fons 
social d’habitatges, subscrit el 17 de gener de 2013, pels Ministerios de Fomento, 
Economía y Competitividad i Sanidad, Servicios Sociales e Igualdad, la Federación 
Española  de Municipios y Provincias, la Plataforma del Tercer Sector, el Banco de 
España, la Asociación Española de Banca, la Confederación Española de Cajas de 
Ahorros, la Unión Nacional de Cooperativas de Crédito, la Asociación Hipotecaria 
Española i diversos bancs i caixes. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Protocol d’adhesió al  Conveni, 
esmentat en l’epígraf anterior, així com delegar-li la resolució de totes les incidències 
derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
25.- APROVACIÓ DE LA INCLUSIÓ DE L’AJUNTAMENT DE LL EIDA COM A ENS 
BENEFICIARI EN LA CONVOCATÒRIA PER A LA FORMULACIÓ DEL PLA ÚNIC 
D’OBRES I SERVEIS 2013-2016 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Sol·licitar a la Generalitat de Catalunya, Departament de Governació i 
Administracions Públiques, la inclusió de l’Ajuntament de Lleida, com a ens beneficiari 
de les subvencions incloses dintre del Pla Únic d’Obres i Serveis de Catalunya, 2013-
2016. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde o a la Junta de Govern Local per a que, en 
representació de la Corporació, procedeixi a l’aprovació de quants documents siguin 
necessaris per a la inclusió en la demanda d’ajut dintre del Pla Únic d’Obres i Serveis  
de Catalunya 2013-2016 i l’execució d’aquest acord. 
 
 
26.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA  PER REORDENAR L’EDIFICACIÓ EN L’ ÀMBIT DEL 
POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 20, AL BARRI DE B ALÀFIA DE 
LLEIDA, PROMOGUDA PER L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s ‘acorda:  
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1r.  APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla General de Lleida 
per reordenar l'edificació en l’àmbit del polígon d’actuació urbanística UA 20, al barri de 
Balàfia de Lleida, promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva, als efectes de l’art. 79 del Decret Legislatiu 1/2010, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer. 
 
 
27.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PLA 
GENERAL DE LLEIDA PER CONCRETAR L’ORDENACIÓ URBANÍS TICA EN 
L’ÀMBIT DE L’ANTIC POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA U A 78, AL 
PASSATGE LA PREMSA DE LLEIDA  
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s ‘acorda:  
 
1r. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida 
per concretar l’ordenació urbanística en l’àmbit de l’antic Polígon d’actuació urbanística 
UA 78, al passatge la Premsa de Lleida, promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Traslladar l’expedient a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Lleida per a la seva 
aprovació definitiva, als efectes de l’art. 79 del Decret Legislatiu 1/2010, pel qual 
s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme, modificat per la Llei 3/2012, de 22 de 
febrer. 
 
 
 
28.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL DE 
LLEIDA EN RELACIÓ AMB L’ALÇADA DE LES EDIFICACIONS EN L’ÀMBIT DEL 
PLA ESPECIAL EN LES FAÇANES DEL CENTRE DE LLEIDA (A RTICLES 44, 163, 
165 I DA 4a) 
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels 27 regidors 
que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s ‘acorda:  
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general d’ordenació urbana 
de Lleida en relació amb l’alçada de les edificacions en l’àmbit del Pla especial 
d’arquitectura en les façanes del Centre de Lleida (articles 44, 163, 165 i DA 4a), 
promogut per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n.  Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r.  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web 
de la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
29.- MANIFEST AMB MOTIU DEL 8 DE MARÇ DE 2013: DIA INTERNACIONAL DE 
LES DONES 
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El senyor alcalde vol que consti en l’acta l’adhesió de la corporació al contingut del 
manifest fet amb motiu del dia 8 de març, dia internacional de les dones, elaborat per la 
FMC. 
Dóna lectura al conjunt de compromisos del manifest, que són els següents:  
 
“ ▪ Implementar accions transversals amb tots els àmbits de la ciutat per tal de garantir 
unes relacions entre els gèneres lliures de sexisme.  
▪ Fomentar l’associacionisme i la participació de les dones i homes que treballin per la 
igualtat de gènere.  
▪ Augmentar el pes de les dones en els espais de participació en els ens locals, 
promocionar els consells de participació i garantir que les dones no quedaran excloses 
en cap espai.  
▪ Que les associacions vetllin per la presència de dones al seu sí a tots els nivells, 
inclosos els de decisió.  
▪ Donar el màxim suport a les polítiques locals transversals per a la igualtat 
d’oportunitats i drets de les dones, liderades per regidories de les dones o d’igualtat de 
gènere, dotant-les d’infraestructures i recursos.  
▪ Aprofundir en la democràcia paritària.  
▪ Vetllar perquè sigui efectiva la decisió de les dones respecte als seus drets 
reproductius i sexuals”. 
 
 
 
30.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU DE SUPORT A LA  DECLARACIÓ DE 
SOBIRANIA DEL DRET A DECIDIR DEL POBLE DE CATALUNYA  DEL 
PARLAMENT DE CATALUNYA 
 
Vista la moció presentada pel grup Municipal de CiU, amb 17 vots a favor del grup 
municipal de CiU i  dels membres del Grup Municipal del PSC Srs. i Sres.: Ros, 
Presseguer, Peris, Mestres, Parra, Mínguez, Alonso, Arderiu, Castillo, Gómez i Ball, 6 
vots en contra del Grup Municipal del PP i 4 abstencions dels regidors del PSC Sra. i  
Srs.: Camps, Larrosa, Barberà i Yuguero, s’acorda aprovar la següent moció: 
 
“1r. L’Ajuntament de Lleida expressa el seu suport a la Declaració de  sobirania del 
dret a decidir del poble de Catalunya, aprovada el 23 de gener de 2013, en la primera 
sessió plenària de la X Legislatura del Parlament de Catalunya. 

 
2n. Fer arribar aquest acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la Mesa i als 
Grups parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
 
31.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP DE SOL·LICITUD  A LA 
GENERALITAT  PER A L’INICI DE LES OBRES DE CONSTRUC CIÓ DE L’IES DE 
CAPPONT DE LLEIDA 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
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1r.  L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat a donar compliment a la 
Proposta de Resolució aprovada pel Parlament de Catalunya i iniciar, de forma urgent i 
prioritària, els tràmits necessaris per l’inici de les obres de construcció de l’Institut de 
Cappont de Lleida.   
 
2n. Donar trasllat d´ aquest acord al Govern de la Generalitat de Catalunya, al 
Departament d´ Ensenyament de la Generalitat i a la seva Consellera Irene Rigau i 
Oliver, al Director dels Serveis Territorials d’Ensenyament a Lleida, a l’AAVV de 
Cappont i a les Escoles d’educació infantil  i primària del barri (Escola Frederic Godàs, 
Escola Camps Elisis i Escola Francesco Tonucci) i a les seves respectives AMPES.  
 
 
32.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CIU PER LA CREACIÓ  D’UN SERVEI 
MUNICIPAL DE RESOLUCIÓ DE CONFLICTES EN L’ESPORT  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal de CiU, amb 12 vots a favor dels grups 
municipals de CiU i PP i 14 vots en contra del Grup Municipal del PSC, s’acorda 
rebutjar la següent moció: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida crearà a través del Consell Assessor Municipal de l’Esport a 
Lleida un servei de resolució de conflictes municipal de l’esport, que inclogui la gestió i 
la mediació dels mateixos. 
 
2n. Aquest servei es dirigirà a la resolució de conflictes i a la formació d’entrenadors, 
dirigents i pares dels clubs esportius que, de forma voluntària s’hi vulguin adherir. 
 
3r. Els membres del servei hauran de ser voluntaris i especialistes en mediació de 
l’esport i en la mediació social. L’Ajuntament impulsarà la signatura de convenis amb 
institucions que poden aportar coneixements i bones pràctiques en la resolució de 
conflictes de l’esport.  
 
 
33.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DEL D RET A DECIDIR 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 15 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC, 6 vots en contra del Grup Municipal del PP i 6 abstencions del 
Grup Municipal de CiU, s’acorda aprovar el següent punt: 
 

1. Instar el Govern català a promoure les reformes necessàries per tal que els 
ciutadans i les ciutadanes de Catalunya puguin decidir el seu futur polític 
col·lectiu, d’acord  amb els següents principis: 
 
“El poble de Catalunya té, per raons de legitimitat democràtica, caràcter de 
subjecte polític i podrà exercir el seu dret a decidir de forma acordada entre els 
governs català i espanyol, a través d’un referèndum, en el marc de la legalitat, 
en el qual es plantegi una pregunta clara a la qual s’hagi de respondre de forma 
inequívoca”. 
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Amb 15 vots a favor del Grup Municipal del PSC i 12 vots en contra dels grups 
municipals de CiU i PP, s’acorda aprovar els següents punts: 
 

“2n. Proclamar la necessitat d’impulsar la reforma de la Constitució per tal 
d’assolir un Estat federal que garanteixi el màxim autogovern per a Catalunya, 
ens asseguri un tracte fiscal just, i reconegui la nostra identitat i cultura nacionals 
en el marc de l’Estat Espanyol i la Unió Europea, conscients que un sistema de 
sobiranies compartides és la millor forma de gestionar les interdependències 
existents en el món global. 
 
3r. Traslladar aquest acord al Govern de la Generalitat i als diferents grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya”. 
 

 
34.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN CONTRA DE L’ÚS DE LA 
TÈCNICA DE FRACTURACIÓ HIDRÀULICA  (FRACKING) 
 
Vista la moció del Grup Municipal del PSC, 21 vots a favor dels grups municipals del 
PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 
 
1r. L’Ajuntament de Lleida mostra el seu rebuig a la utilització de la tècnica de 
fracturació hidràulica (fracking), per a la investigació i extracció d’hidrocarburs, en 
territori català. 
 
2n. L’Ajuntament de Lleida insta al Govern de la Generalitat de Catalunya, a que 
constitueixi un grup d’experts independents amb l’encàrrec d’elaborar un informe, en 
base als treballs científics i a les decisions preses en altres països de referència, en 
que s’avaluïn tots els riscos ambientals lligats a les tècniques de fracturació hidràulica 
o d’altres similars destinades a l’explotació de gasos no convencionals, avaluant també 
la seva viabilitat econòmica i els seus costos respecte l’ús de tecnologies renovables. 
 
3r. Conseqüentment, l’Ajuntament de Lleida insta al govern de la Generalitat de 
Catalunya, que denegui l’atorgament de qualsevol tipus d’autorització o concessió per 
a l’exploració, investigació i explotació dels jaciments subterranis d’hidrocarburs en 
municipis lleidatans, si utilitza la tècnica de la fracturació hidràulica per a la seva 
extracció, fins que no s’hagin elaborat els treballs i arribat a les conclusions oportunes 
per part de la comissió d’experts independents. 
 
4t. De conformitat amb l’apartat anterior, es deneguin els permisos d’investigació 
d’hidrocarburs anomenats Darwin i Leonardo, quina sol·licitud ha formulat l’empresa 
Montero Energy Corporations, SL. 
 
5è. Fer arribar aquests acords al Govern de la Generalitat de Catalunya, a la mesa i 
grups parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
 
 
35.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC EN CONTRA DE 
L’AVANTPROJECTE DE RACIONALITZACIÓ SOSTENIBILITAT D E 
L’ADMINISTRACIÓ LOCAL DEL GOVERN DE L’ESTAT  
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Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del  Grup Municipal del PP, s’acorda 
aprovar el següent punt: 
 
“1r. Manifestar el rebuig de l’Ajuntament de Lleida a la Reforma de l’Administració 
Local en els termes que es proposen en l’informe aprovat per a la redacció de 
l’avantprojecte de racionalització sostenibilitat de  l’Administració Local”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“2n. Exigir al Govern de l’Estat a impulsar una nova estructura de l'administració local 
que eviti duplicitats competencials  i que permeti l'estalvi sense pèrdua d'eficiència i 
estableixi quines són les competències municipals i en garanteixi el seu correcte 
finançament. 
 
3r. Apostar pels Governs Locals amb plenes competències i amb les corresponents 
dotacions econòmiques que permetin garantir els servei a la ciutadania, especialment 
en l’àmbit de la Educació,  Atenció a les persones  i Programes d’estímul econòmic i 
d’ocupació. 
 
4t. Traslladar aquest acord al Senat i al Congrés dels Diputats, així com al Govern de 
la Generalitat i a la mesa i grups parlamentaris del Parlament de Catalunya”. 
 
 
36.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC A FAVOR DELS DRETS SOCIALS 
DE LA GENT GRAN 
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, amb 21 vots a favor dels grups 
municipals del PSC i CiU i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, s’acorda 
aprovar els següents punts: 
 
“1r. Mostrar el seu rebuig a la reforma del sistema de pensions aprovat pel Govern de 
l’Estat a finals de 2012, ja que empobreix un sector vulnerable de la nostra societat 
que pateix especialment les conseqüències de la crisi econòmica.    
 
2n. Instar al govern de l’Estat a deixar sense efecte el  Reial Decret-Llei  28/2012, de 
30 de novembre, de mesures de consolidació i garantia del sistema de Seguretat 
Social o en el seu cas, modificar-lo en ordre a mantenir el sistema de revaloritzacions 
de les pensions establertes en la legislació anterior”. 
 
Per unanimitat s’acorda aprovar els següents punts: 
 
“3r. Instar al govern de l’Estat i al govern de la Generalitat de Catalunya a que 
estableixin programes comunitaris inter-generacionals amb l’objectiu d’aconseguir que 
la gent gran tingui la màxima autonomia personal i davant la societat. 
 
4t. Traslladar aquests acords al Govern de l’Estat i a tots els grups amb representació 
al Congrés de Diputats”. 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
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INTERVENCIONS  
 
 
El Sr. alcalde  informa que el proper Ple ordinari serà el penúltim divendres del mes, 
atès que el darrer coincideix amb la festivitat de Divendres Sant. No cal adoptar cap 
acord formal, però es dóna compte al Plenari d’aquest fet. 
 
 
Punt núm.  29. Manifest amb motiu del 8 de març de 2013: “Dia Internacional de 
les dones” 
 
El Sr. alcalde  manifesta que espera que cada vegada sigui menys necessari el fet de 
reivindicar drets de les dones, perquè aquests hagin estat assolits de manera efectiva i 
real.   
 
 
Debat conjunt dels punts números 30 i 33:  Moció de l Grup Municipal de CiU de 
suport a la declaració de sobirania del dret a deci dir del poble de Catalunya del 
Parlament de Catalunya i moció del Grup Municipal d el PSC a favor del dret a 
decidir 
 
El Sr. Zaballos  agraeix la presència en el públic dels representants de l’Assemblea 
Nacional de Catalunya i de la resta dels assistents; creu que són una demostració  que 
el dia d’avui és especial. La moció del Grup de CiU vol donar suport a la declaració del 
Parlament de Catalunya del passat 23 de gener, relativa a la sobirania del dret a decidir 
del poble de Catalunya. Explica que aquesta declaració va a favor de tothom i en contra 
de ningú. La proposta de suport que plantegen no està ni a favor ni en contra de la 
independència de Catalunya, ni del federalisme, el confederalisme o de l’estat 
autonòmic. La voluntat de decidir va més enllà; el debat sobre les alternatives abans 
esmentades serà posterior. Anuncia que votaran en contra de la moció del PSC per dos 
motius: d’una banda, perquè CiU ha fet una proposta pròpia i d’altra banda, perquè la 
proposta federalista és un debat que caldrà fer després, no ara. La Declaració del 
Parlament no es va fer en un sentit concret d’alternativa, cosa que es demostra, perquè 
va tenir el suport de partits que tenen punts de vista força diferents sobre els conceptes 
territorials i ideològics. La idea bàsica és la defensa de la sobirania del poble de 
Catalunya pel dret a decidir; la voluntat de consens era força clara. Es demana que la 
gent de Catalunya pugui decidir, lliure i pacíficament, el seu futur com a poble. Creu que 
en aquest camí cal sumar esforços; tothom és necessari i no es vol excloure ningú.  
Després es faran els debats ideològics i cadascú defensarà les seves idees sobre el 
futur de Catalunya, en base a la voluntat de decisió. El pas previ és tenir la voluntat de 
decidir el nostre futur, cosa sobre la qual està d’acord la majoria de la representació 
popular i la major part de la població (tal  com reflecteixen les enquestes més recents). 
El procés no pot estar amenaçat per una interpretació restrictiva de la Constitució 
Espanyola, una Llei feta fa més de 30 anys, en un context històric molt determinat i 
especialment difícil. El reconeixement oficial de la Generalitat de Catalunya com a 
entitat política per l’Estat espanyol és molt anterior a la Constitució de l’any 1978. Hem 
de tenir clar que Catalunya és un subjecte polític i jurídic  sobirà, que pot adoptar 
decisions de manera pacifica i democràtica des del Parlament de Catalunya. Cal tenir 
clar que les lleis estan per servir les persones, no a l’inrevés. Les lleis es canvien i es 
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modifiquen. Avui debatem el concepte bàsic de la democràcia: la llibertat de cada 
individu per decidir lliurement el seu futur. Llegeix una cita de Mahatma Ghandi relativa 
a la llibertat individual en relació amb la llibertat de les nacions. Si hi posem traves no 
anem bé ni com a societat ni com a nació. Li sap molt greu que el Grup del PP voti en 
contra de la proposta. Creu que part dels membres del grup socialista sí que estan 
d’acord en el dret de decidir lliurement sobre el nostre futur; els agrairà que votin a favor 
de la moció de CiU. Demana a qui no doni suport a la moció que reflexioni i que 
entengui el fons del debat. Llegeix unes reflexions sobre la llibertat escrites per D. 
Miguel de Cervantes en la seva obra “Don Quijote de la Mancha”. Per la llibertat del 
poble català, d’avui i del futur, demana el vot favorable a la moció.  
 
La Sra. Camps  destaca la diferència entre ambdues mocions: una sobiranista (la de 
CiU) i una altra en favor del dret a decidir (la del PSC). Creu que el discurs de CiU 
afavoreix la confusió. El Ple, en la sessió del mes d’octubre de  l’any passat, va aprovar 
una moció de suport a l’acord del Parlament sobre el dret de decidir del poble de 
Catalunya (de manera lliure) i la necessitat d’una consulta al poble català. No  debatem, 
doncs, el dret de decidir; aquest debat ja es va fer. El Grup del PSC s’ha manifestat de 
manera reiterada, clara i inequívoca a favor del dret a decidir lliurement. Creu que la 
moció de CiU és un suport a la declaració de sobirania aprovada (legítimament) pel 
Parlament amb el suport de la majoria que suposava els grups de CiU i ERC. La moció 
del PSC reitera la declaració de suport al dret a decidir, a diferència del que defensa el 
PP. Diu que ni són antipatriotes ni anticatalans: el PSC està a favor del dret a  decidir. 
No hi ha dos bàndols. El dret a decidir és un dels objectius vitals que defensa el PSC: 
poder fer un referèndum lliure, legal, amb una pregunta clara. La gent ha de poder 
decidir sense pressions, sense ésser coartades i sense mentides. Per això han fet una 
moció a favor del dret a decidir i, anant més enllà, defensant el posicionament del PSC 
sobre aquesta qüestió. Per això proposen un acord (com s’ha fet al Quebec o a Escòcia) 
per tal de poder fer un referèndum amb una proposta clara. Per això també defensen 
una reforma de la Constitució per poder assolir un estat federal que garanteixi el màxim 
autogovern per a Catalunya. Reitera el suport al dret a decidir i també que la via que 
proposen no és la de la independència. El PSC vol decidir, continuar vinculats a l’Estat 
espanyol d’una manera totalment diferent a l’actual, des del federalisme. La via no és la 
de la independència, com defensa CiU, tot i que ho intentin amagar darrere del discurs 
de la llibertat. L’estat federal no és impossible; la via de la independència és fins i tot 
més difícil. Creu que la moció del PSC és molt clara; no entén el vot en contra de CiU al 
primer punt que defensa el dret a decidir. Tampoc entén que es voti en contra d’impulsar 
una reforma de la Constitució si no és la de l’opció de la via sobiranista i 
independentista.  
 
El Sr. Vilella  llegeix el text íntegre dels articles 1 i 2 de la Constitució espanyola. Diu 
que aquests articles van rebre el suport del 90% dels votants catalans, amb una 
abstenció del 32%, el que va suposar que van ser refrendats per 2,7 milions de 
ciutadans més dels que van donar suport a l’Estatut de 1979 i encara més en el cas del 
suport donat a l’Estatut de l’any 2006. Considera que la declaració unilateral de 
sobirania, aprovada pel Parlament el mes de gener passat, representa una trencadissa 
del marc constitucional (un marc que havia estat acceptat per una gran majoria dels 
catalans); aquesta declaració marca el punt de sortida cap a la independència de 
Catalunya. Els qui pretenen la independència ja no s’amaguen sota la idea del dret a 
decidir. Per acció o per omissió ens condueixen a la divisió de Catalunya i dels catalans. 
El Grup del PP està en contra d’aquestes propostes. Creu que es plantegen per tal 
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d’amagar les carències del Govern, que no sap solucionar els problemes. La  declaració 
del Parlament xoca contra la Constitució i l’ordenament jurídic; un ordenament que ens 
ha portat a la major cota d’autogovern de la història. Els catalans i els espanyols tenen 
dret a decidir a l’empara de la legalitat vigent. El que queda fora del marc constitucional 
és il·legal i il·legítim. La sobirania resideix en el conjunt del poble espanyol, no en el d’un 
sol territori. Per a CiU, la prioritat és la transició nacional; per al PP ho són les persones 
que es troben a l’atur a Catalunya: 1 de cada 4 catalans viu avui sota el llindar de la 
pobresa; els governants actuals tenen el desvergonyiment de dir que tot és secundari 
davant el repte de país. Catalunya viu un dels moments més difícils de la seva història. 
Creu que el Govern de la Generalitat és incapaç de gestionar la crisi i ens ha dut a una 
situació de fallida tècnica, que necessita l’Estat per pagar els deutes (ho explica). Des 
de l’entrada del nou Govern a Catalunya, el deute de la Generalitat ha passat de 33.000 
milions d’euros a 44.000 milions. Creu que en no poder solucionar el que qualifica de 
desfeta, el Govern de CiU proposa declarar Catalunya independent i culpar Espanya de 
tots els mals que patim. Creu que és una actitud irresponsable. Legalitat i legitimitat 
caminen de la mà i són la garantia del respecte dels drets de tots els ciutadans de 
Catalunya. Considera especialment preocupant que la primera mesura que hagi aprovat 
el Parlament en aquesta legislatura sigui una declaració unilateral de sobirania. Es deixa 
de banda adoptar mesures urgents per fer possible la recuperació econòmica i la 
creació d’ocupació; manca sensibilitat social. Sense legalitat no hi ha democràcia; els 
dos conceptes estan lligats i no s’han d’enfrontar. La tàctica que fa servir el Govern de la 
Generalitat només té un nom: xantatge. El president ha iniciat un camí cap al precipici i 
està dividint la societat catalana en dos bàndols (bons i mals catalans). El PP és en el 
bàndol de la convivència, el diàleg, la concòrdia, la legalitat i la defensa de la 
Constitució. Cal evitar la inestabilitat i donar solucions als problemes dels ciutadans. No 
podem alimentar els que passen gana amb pensaments i projectes utòpics. Demana 
diàleg i consens. La crisi ens afecta a tots i a tots els nivells; els ciutadans han perdut la 
confiança en la classe política. Hem de ser sensats i actuar amb seny. Demana que es 
retirin les dues mocions i que ens centrem en els temes que preocupen la ciutadania. Si 
no es retiren les mocions, hi votaran en contra.  
 
El Sr. Zaballos  diu que el molesta especialment que tant el PSC com el PP s’hagin 
posat d’acord a parlar de bons i mals catalans, expressió que ell mai ha fet servir en la 
seva intervenció. Reitera que tan catalans són els que voten a favor com els que voten 
en contra; totes les alternatives són defensables i ningú és bon o mal català per fer-ho. 
Vol que consti en acta que en cap moment ha parlat de bons i mals catalans i així es 
veurà reflectit en el resum de les intervencions. La declaració del Parlament tampoc 
parla d’establir aquestes divisions. Reitera que entre la varietat de grups que van donar 
suport a la proposta hi ha una gran varietat de plantejaments pel que fa a com ha de ser 
el futur de Catalunya. No podem baixar el nivell del debat a aquests extrems (de divisió 
entre bons i dolents). Recalca que sempre ha demanat que se sumi el màxim possible 
de grups al projecte que el Parlament ha acordat. El futur no es farà des de 
l’enfrontament. Creu que la representant del PSC no és la més adequada per acusar-los 
de confusió. Avui proposem aprovar una moció de suport a la Declaració del Parlament 
adoptada fa un mes. Pregunta al PSC, si tenia tan clar el seu posicionament, per quin 
motiu la votació al Parlament no va ser homogènia. En cap cas han defensat que la 
independència de Catalunya sigui un objectiu senzill d’aconseguir; 300 anys de 
problemes demostren que no és així. Ningú ha dit que sigui un projecte fàcil; dia a dia 
s’està demostrant la complexitat del procés. El camí serà complicat. No considera 
coherent que el Sr. Vilella acusi CiU de poca sensibilitat  social, quan el Sr. Rajoy, en el 
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seu primer debat sobre l’estat de la nació no va ni esmentar el problema dels 
desnonaments. El PP no pot donar lliçons de sensibilitat social. D’aturats, n’hi ha a 
Catalunya i a la resta de comunitats autònomes; el PP governa moltes comunitats i 
també l’Estat i sembla que la seva preocupació no siguin els 6 milions d’aturats, sinó 
aturar el procés de Catalunya. Demana que els esforços de l’Estat es dediquin a trobar 
treball als 6 milions d’aturats. Si es portés a terme la política del PP el mapa del món no 
hauria canviat en 600 anys. Esmenta la sentència del Tribunal de la Haia sobre el 
conflicte de Kosovo, en  què es diu que quan hi ha contradicció entre la legalitat 
constitucional d’un Estat i la voluntat democràtica d’un poble preval aquesta darrera. A 
Catalunya hi ha una majoria que està a favor de la independència i la societat treballa i 
viu amb total normalitat. Pregunta qui posa problemes en tot aquest procés; el PP està 
venent una idea de por que no s’adiu amb la pau social que existeix en la realitat. El 
projecte de país de CiU és per millorar la qualitat de vida dels ciutadans de Catalunya; 
sense aquest objectiu no té cap sentit. La llibertat de decisió sobre el futur té com a 
objectiu que la qualitat de vida dels catalans sigui millor que l’actual.  
 
La Sra. Camps  diu que no discuteix al Sr. Zaballos la legitimitat que té de defensar la 
seva moció; demana que es digui de manera expressa que la moció és en defensa de la 
sobirania. El Sr. Zaballos ha començat la seva intervenció dient que la seva moció no 
anava contra ningú, que no era una proposta independentista. Creu contradictori que es 
defensi la sobirania (llegeix la definició) i al mateix temps es digui que aquesta proposta 
no va contra ningú. Fa referència a diversos titulars de diari en què constava 
expressament la paraula sobirania, referint-se a la Declaració del Parlament. No es pot 
confondre sobirania amb dret a decidir o amb pluralitat. Demana a CiU que parli clar i 
que defensi la independència si creu que aquesta és la seva via. Creu que l’error de la 
declaració és barrejar el dret a decidir amb la declaració unilateral de sobirania. Aquest 
posicionament no afavoreix el diàleg; no s’ha seguit el camí del Quebec o d’Escòcia. 
Demana a CiU que voti a favor del primer punt de la moció del PSC, per deixar clar que 
estan a favor del dret a decidir. La consulta per exercir aquest dret s’ha de fer en el marc 
de la legalitat. El bé suprem és saber quina és l’opinió de la ciutadania, amb una 
pregunta clara, per poder decidir lliurement.  El dret a decidir no ha de ser un simple pas 
per arribar al sobiranisme. L’objectiu d’aquest dret és saber l’opinió de la ciutadania 
sobre un tema vital per al país. La decisió s’ha de plantejar clarament: si es vol ser 
independent d’Espanya; si es vol optar per un marc federal (reformant la Constitució) o 
si es vol continuar com s’està ara. No es pot prefigurar la consulta com s’ha pretès en la 
Declaració del Parlament. Creu que una bona mostra de la llibertat d’opinió sobre 
aquesta qüestió és que el Grup Municipal del PSC donarà llibertat de vot als seus 
membres en relació amb la moció de CiU, la qual cosa és un reflex de la pluralitat 
d’opinió de la militància socialista i de la ciutadania a la qual representen. No es 
qüestiona mai el dret a decidir i d’aquesta manera s’expressaran en el Ple (explica que 
la discrepància fonamental entre els regidors socialistes es centra en el contingut del 
concepte sobirania). Reitera la petició a CiU de parlar clar sobre aquesta qüestió, sense 
ambigüitats sobre la identitat del nostre país.  
 
El Sr. Vilella  diu que no hi ha cap acord entre populars i socialistes en contra de CiU. 
No ha estat el PP qui ha parlat de catalans bons i dolents: ha estat el president de la 
Generalitat (quan va aconsellar al Sr. Pere Navarro que no s’equivoqués de bàndol en la 
votació de la Declaració). El PP respecta el dret a decidir que tot ciutadà ha de tenir, que 
s’ha d’exercir dins de l’ordenament jurídic. La solució no passa per fer reformes legals 
en l’àmbit autonòmic. Els referèndums sobre el dret a decidir vulneren la Constitució i, 
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en tot cas, haurien de ser autoritzats prèviament per l’Estat. L’exercici del dret a decidir 
passa inexorablement per una reforma constitucional. Les dreceres són il·legítimes i 
il·legals. Fa referència a una  enquesta recent del CEO en què es conclou que CiU perd 
vots i escons cada dia. Creu que la tossuderia del president està dividint la societat 
catalana i la pròpia federació nacionalista (fa referència a  les darreres declaracions del 
Sr. Duran i Lleida, en què diu que no està a favor de la independència). La patronal 
catalana demana que la hipotètica consulta que es pugui fer respecti la Constitució i 
recelen del pacte de CiU amb ERC. Cal considerar que el 60% dels productes catalans 
es venen a la resta de l’Estat; el desafiament sobiranista pot generar dificultats a les 
empreses catalanes. El CEO també ha manifestat (en el seu darrer estudi) que 
disminueix el nombre de persones favorables a la independència de Catalunya; per això 
es pretén que en un possible referèndum votin els majors de 16 anys i els immigrants. 
Ensenya una fotografia d’una persona vestida amb roba pròpia del continent asiàtic i diu 
que no creu que pugui entendre el procés sobiranista de Catalunya. Creu que CiU 
utilitza els emigrants amb finalitats partidistes i sectàries. Critica el PSC i diu que està en 
una constant indefinició. Diu que el PP creu en una Catalunya integradora i no excloent, 
dels que ens sentim catalans i espanyols. Creu en l’autogovern de Catalunya dins 
d’Espanya. Votaran en contra de les mocions. No ho faran perquè creguin que la 
Constitució sigui inamovible, sinó perquè Catalunya pot trobar el seu encaix en el marc 
constitucional.  
 
El Sr. alcalde  diu que desconeix la nacionalitat de la persona que figurava en la 
fotografia que ha ensenyat el Sr. Vilella. Malgrat això, diu que si viu a Catalunya té tot el 
dret a pronunciar-se. Comenta que ahir van compartir un acte en l’Assemblea de les 
religions en el qual el nombre de turbants era molt elevat. Defensa que es parli de 
convivència a la ciutat amb persones de diferents ètnies i religions, atès que compartim 
els projectes de futur de la ciutat.  
 
El Sr. Zaballos  està absolutament d’acord amb la darrera intervenció del Sr. alcalde. 
Considera desafortunades les al·lusions que ha fet el Sr. Vilella sobre els estrangers; 
reitera que tots els catalans són iguals, tinguin la religió que tinguin o siguin quins siguin 
el seus orígens. Ho diu com a ciutadà que viu al costat del carrer del Nord i que conviu 
quotidianament amb ciutadans de procedències ben diverses. Agraeix que el Grup del 
PSC hagi donat llibertat de vot als seus membres. Reitera i vol que consti que ha dit i 
defensat clarament el concepte de sobirania. Diu al Sr. Vilella que no entén les reserves 
que planteja davant una consulta, especialment si té tan clar que la major part de la 
població està en contra de la independència. No cal predeterminar res; hem de garantir 
que es pugui decidir de manera lliure i democràtica.  
 
El Sr. Vilella  diu que en cap moment ha volgut fer cap discriminació sobre les persones 
nouvingudes o estrangeres. Simplement ha posat un exemple per explicar que no troba 
correcte que s’utilitzi els immigrants de manera partidista. No té res en contra de les 
persones que han vingut d’altres països i demana que no es mal interpretin les seves 
paraules. El Sr. alcalde agraeix aquest aclariment.  
 
El Sr. alcalde  vol remarcar que la posició del Grup Municipal del PSC és molt clara a 
favor del dret a decidir. La seva moció va més enllà i reclama una reforma constitucional 
per avançar cap a un estat federal. Ho diuen des de la legitimitat que tenen en la 
construcció nacional del país, que té un altíssim nivell d’integració i de convivència 
social. El PSC proposa un model que superi l’estat autonòmic per arribar a un estat 
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federal que sigui fiscalment just i institucionalment respectuós. Creu que el Sr. Vilella 
podia haver llegit també els articles 166 a 169 del Títol X (que regulen la reforma 
constitucional). La Constitució es va promulgar en un moment de transició, amb una 
gran amplitud de mires. El text constitucional ja ha estat reformat en dues ocasions: 
l’any 1992 i l’any 2011 (en aquest darrer cas per pressions dels mercats). Creu que el 
posicionament de vot del Grup de CiU demostra manca de visió de país; hauria estat 
positiu preveure abstenir-se o donar llibertat de vot al seu grup en una moció que 
defensa el dret a decidir. La llibertat de vot del Grup del PSC en relació amb la moció de 
CiU reflecteix el profund respecte al dret a decidir. Creu que CiU acabarà, en un futur, 
apostant per un estat federal o confederal, una vegada exercit el dret a decidir. Sobre la 
moció de CiU (que inclou els conceptes de sobirania i de dret a decidir) diu que el Grup 
del PSC no hi votarà en contra, ja que  inclou de forma clara el dret a decidir. 
Prioritzaran el dret a decidir per sobre de les consideracions sobiranistes.  
 
El Sr. Zaballos  respon per al·lusions al Sr. alcalde. Reitera que, quan explicava el 
posicionament del seu grup en relació amb la moció del PSC, va deixar clar que la 
negativa estava motivada perquè CiU havia presentat una moció pròpia, no perquè 
estigués en contra del dret a decidir. La moció de CiU recull aquest dret i va més enllà.  
La discrepància amb el PSC està en el contingut del segon punt, mentre es proposa la 
solució federalista.  
 
El Sr. alcalde  creu que una abstenció de CiU al primer punt de la moció del PSC 
reforçaria la proposta  que la visió de futur de Catalunya sigui triada lliurement pel poble 
català. El Sr. Zaballos  diu que no hi ha cap problema perquè el Grup de CiU s’abstingui 
en la votació del primer punt de la moció del PSC. És positiu que fins a la defensa del 
dret a decidir hi puguem anar junts.   
 
El resultat de les votacions està transcrit en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt núm. 32. Moció del Grup Municipal de CiU per a  la creació d’un servei 
municipal de resolució de conflictes en l’esport 
 
El Sr. Cerdà  explica el contingut de la moció. Destaca la importància de l’esport en les 
etapes de la infància i de l’adolescència, especialment pel que fa a la formació 
ciutadana. L’esport, com a activitat reglada i competitiva, és font de conflictes 
interpersonals que, si es resolen bé,  poden ser un bon instrument educatiu. Explica els 
sistemes ordinaris de resolució de conflictes en l’àmbit de l’esport que porten molt sovint 
al càstig i a l’exclusió, sense positivitzar els conflictes per a la millora personal dels que 
practiquen els esports. Llegeix els acords de la moció que estan íntegrament transcrits 
en la part dispositiva de l’acta.  
 
El Sr. Vilella  diu que el conflicte en l’esport és (com en la societat en general) un risc 
latent en la relació humana. La via jurisdiccional per a la resolució de conflictes no és 
l’única. L’ús de mitjans alternatius, com la mediació o l’arbitratge, esdevenen eines 
eficients. La moció del Grup de CiU pretén donar resposta a una necessitat en l’àmbit de 
l’esport, amb un fort arrelament a la ciutat. Estan d’acord en la proposta i en la 
vinculació d’aquestes solucions alternatives al Consell Assessor Municipal de l’Esport. 
Votaran a favor de la moció. 
 
El Sr. Alonso  explica que el Grup del PSC hi votarà en contra. El motiu no és la 
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discrepància amb els objectius de la moció, sinó perquè ja es treballa (en el marc del 
Consell Assessor) per a la creació d’aquesta comissió de resolució de conflictes. La 
moció no calia que fos presentada. 
 
El Sr. Cerdà  diu que li sorprèn el vot del PSC, perquè aquesta proposta va ser 
comentada fa més d’un mes; hi ha hagut temps suficient per impulsar-la. Ahir va rebre 
una trucada del regidor d’esports per parlar del tema. S’ha convocat una reunió per 
parlar dels grups de treball del Consell Assessor de l’Esport i aquest punt no estava 
inclòs en l’ordre del dia. Explica que s’han rebut propostes d’altres membres del Consell. 
Creu que si la proposta és bona per a la ciutat i hi ha acord entre els grups, no hi ha cap 
motiu perquè sigui retirada o rebutjada. El tema s’ha portat al Ple, el projecte s’ha pogut 
defensar públicament i l’organisme es crearà (així ho ha dit el regidor competent). 
Només calia que tots els grups arribéssim a l’acord de manifestar el consens  sobre 
aquesta qüestió votant a favor la moció.  
 
El Sr. Alonso  diu que va demanar que la moció fos retirada perquè es treballa la 
proposta dins del Consell Assessor. Explica que la possibilitat de fer aquesta tasca ja 
estava prevista en el manual de bones pràctiques que es va aprovar l’any 2008, amb 
motiu de la declaració de Lleida com a ciutat europea de l’esport. Els estatuts del 
Consell preveuen aquesta eina de treball.  
 
El Sr. Cerdà  insisteix que si hi ha acord la moció pot ser aprovada per tothom. El Sr. 
Alonso  insisteix que es treballa aquesta proposta dins del Consell.  
 
Es rebutja amb 14 vots en contra del Grup del PSC i 12 vots a favor dels grups de CiU i 
PP. (Durant la votació,  el regidor Sr. Gómez no era a la sala).  
 
 
Punt núm. 34. Moció del Grup Municipal del PSC en c ontra de l’ús de la tècnica de 
fracturació hidràulica (fracking) 
 
El Sr. Larrosa  diu que aquesta moció també defensa un model de país, planteja el 
problema de la independència energètica. El model que proposem ha de pivotar sobre 
les energies renovables i defensa una política activa en favor de l’estalvi energètic i en 
l’optimització dels recursos naturals. Explica que el Govern de CiU (amb l’empara del de 
l’Estat) ha pres la decisió de facilitar l’ús d’una tècnica qüestionable i qüestionada que 
posa en risc la convivència a les nostres comarques. Llegeix i explica el contingut dels 
acords de la moció que estan transcrits en la part dispositiva de l’acta.  
 
El Sr. Puy  explica que el seu grup comparteix la preocupació sobre la perillositat 
d’aquesta tècnica, sempre que el perill sigui real. En primer lloc, cal saber si la 
Generalitat ha fet els estudis tècnics mediambientals amb el rigor necessari. No vol 
creure que s’atorguen llicències sense haver estat valorades prèviament i amb 
imparcialitat. No sap si les autoritzacions donades són definitives. Per aquests motius, 
abans de demanar revocació de llicències o suspensió d’activitats, és necessari 
modificar la legislació que permet aquestes tècniques. La Generalitat pot canviar la 
normativa. Explica que altres països estan fent estudis per confirmar la possible 
perillositat d’aquestes activitats; per això està d’acord  que es pugui revisar la normativa 
vigent si es confirma la perillositat. Les denegacions o revocacions de llicències han 
d’estar emparades en un motiu legal; en cas contrari pot generar perjudicis i 
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responsabilitats o acusacions sobre abús de poder. Per aquests motius s’abstindran de 
votar la moció.  
 
La Sra. Obis  comença la seva intervenció felicitant el síndic, Sr. Josep Giné, que ha 
estat nomenat president dels síndics de Catalunya. Sobre la moció, diu que el seu grup 
hi votarà a favor. La investigació dels recursos miners és un dret que ha de ser 
respectat. Cal, també, apostar per l’eficiència energètica i per les energies renovables. 
La independència energètica és molt important per a Catalunya com a país. Malgrat 
això, creu que és convenient que es demani a la Generalitat que s’estudiïn els efectes 
d’aquesta tècnica; d’aquesta manera es podran estudiar els casos de manera individual 
i fixar les condicions que calguin. Cal diferenciar entre permís d’investigació i explotació 
del recurs. Cal tenir clar els requeriments ambientals que la societat ha d’exigir abans 
d’autoritzar una explotació. Explica que el debat sobre aquesta tècnica és present a la 
UE. Cal posar molta atenció en el debat que es produeix sobre aquesta qüestió al 
Parlament europeu. Demanem que es vetlli amb rigor i amb transparència l’aplicació de 
les conclusions que sobre aquesta tècnica  puguin arribar de l’àmbit europeu, adaptat al 
nostre territori. 
 
El Sr. Larrosa  agraeix els posicionaments dels grups municipals. Creu que és un 
posicionament clar en la defensa dels nostres conciutadans que poden ser subjectes 
d’una acció o una pràctica amb efectes poc coneguts. Cal seguir l’exemple dels governs 
que ho fan bé; en aquest cas el govern socialdemòcrata francès ha declarat lliure de 
fraking tot l’Estat veí, cosa que cal valorar perquè França és un dels països més 
avançats en matèria mediambiental i energètica. Explica que aquesta iniciativa se suma 
a les que es duen a terme en altres corporacions locals del territori.  
 
El Sr. Puy  explica que el seu grup s’abstindrà de votar, no perquè estigui en desacord 
en el contingut de la moció, sinó perquè creuen que en aquest cas és necessari 
modificar la normativa  per evitar els possibles perills.  
 
S’aprova la moció amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 6 
abstencions del Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 35. Moció del Grup Municipal del PSC en c ontra de l’avantprojecte de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració  local del Govern de l’Estat 
 
La Sra. Camps  explica que la moció pretén mostrar el rebuig de l’Ajuntament de Lleida 
amb relació a  l’informe, aprovat pel Consell de Ministres, sobre l’avantprojecte de 
racionalització i sostenibilitat de l’Administració local. Tots estem d’acord  que és 
necessari  racionalitzar les administracions, i aplicar mesures d’austeritat i 
d’optimització. En aquest mateix sentit la Generalitat prepara una nova Llei de governs 
locals. Considera que les propostes no són prou assenyades. Tant l’Estat com la 
Generalitat concentren els esforços d’austeritat en les administracions locals (tot i que 
representen una part molt petita de la despesa pública) i no es plantegen la millora del 
finançament dels ajuntaments. Fa molts anys que els ens locals demanen un nou 
finançament per atendre les necessitats de la ciutadania. Defensa el principi de 
subsidiarietat i la conveniència que l’administració més propera presti els serveis . Per 
aquests motius manifestem el rebuig a la proposta de reforma de la normativa local, en 
els termes proposats en el darrer Consell de Ministres. Hem d’evitar la duplicitat de 
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competències i ser eficients, sense deixar d’apostar fermament pels governs locals. Cal 
garantir competències i recursos especialment en els àmbits educatiu, d’atenció a les 
persones i d’ocupació i estímul econòmic.  
 
El Sr. Vilella  diu que la reforma de l’Administració local pretén millorar la gestió dels 
ajuntaments. Cal aclarir competències per tal d’evitar duplicitats i  assumir de 
competències impròpies. Recorda que parlem d’un avantprojecte de llei, que ha de tenir 
una tramitació parlamentària íntegra. Es vol adaptar la normativa de règim local a la 
realitat municipal. La duplicitat de serveis ha derivat, en molts casos, en un augment de 
l’endeutament que la fa insostenible. La reforma posa a disposició dels ens locals un 
conjunt de mecanismes que assegurin liquiditat i una correcta prestació dels serveis.  
S’aclariran les competències i es garantirà que els serveis tinguin un finançament 
correcte. Amb la reforma, els ens locals no podran prestar els serveis que no disposin 
de prou finançament i s’evitaran els impagaments als concessionaris i proveïdors com 
ha passat en  altres èpoques. Es vol aclarir per llei les competències municipals i ajustar 
l’Administració local als principis d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
S’estableix un període transitori de 5 anys per als canvis de titularitat de les 
competències sanitàries i educatives a les comunitats autònomes. Les mancomunitats i 
entitats locals menors que no presentin els comptes seran dissoltes. S’afavorirà també 
l’activitat econòmica, en limitar el nombre d’autoritzacions necessàries. Es reduirà el 
nombre del personal eventual i els càrrecs públics amb dedicació exclusiva (en funció 
de la població del municipi). La LPE fixarà el sou dels membres de les corporacions 
locals i també per trams de població. L’impacte de les mesures suposarà un estalvi net 
de 7.129 milions d’euros entre els anys 2013 i 2015. La proposta també facilita la 
delegació de competències i en garanteix el  finançament. El seu grup votarà en contra 
del primer punt de la moció i a favor de la resta de punts que coincideixen amb els 
objectius de la reforma.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup també rebutja la reforma del règim local en el termes 
proposats en el darrer informe del Consell de Ministres. En primer lloc, perquè la 
competència exclusiva en matèria de règim local correspon a la Generalitat. L’Estatut ja 
fixa un model territorial que fa que l’estructura territorial respongui a la realitat del país. 
Per aquest motiu el Govern de la Generalitat treballa en una nova llei de governs locals 
que regularà el marc legal de l’Administració local catalana i que serà presentada 
properament al Parlament. A més, la reforma de la normativa local de l’Estat, no preveu 
cap millora en el finançament de les hisendes locals, que és la gran assignatura pendent 
de l’actual model territorial. L’informe anul·la el principi d’autonomia local, garantit per la 
Carta Europea d’autonomia local. Es criminalitza l’Administració local en relació amb el 
deute públic i no es prenen mesures per frenar el dèficit estatal. Creu que l’exercici de 
competències impròpies hauria d’estar garantit sempre que se’n demostri  l’eficiència i la 
sostenibilitat financera. Cal defensar l’autonomia local. Sota l’excusa de la crisi, es vol 
amagar el desig de substituir el model actual per un model centralista i poc eficient. Si la 
prioritat ha de ser  racionalitzar i evitar les duplicitats, es podrien suprimir diversos 
ministeris les competències dels quals estan transferides a les comunitats autònomes. 
El traspàs de competències a les diputacions pot allunyar la ciutadania dels centres de 
decisió.  
 
El Sr. Vilella  diu que podria estar d’acord de parlar d’una hipotètica supressió de 
ministeris, però no es pot començar la casa per la teulada. Podem començar tancant els 
consells comarcals que ens costen 700 milions d’euros anuals. Després podem 
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continuar parlant d’altres reduccions en altres administracions. A Catalunya hi ha 6 
nivells d’administracions i potser en sobra alguna. Hem de començar per la base, hem 
de tancar els consells comarcals. 
 
La Sra. Obis  creu que el concepte de “començar per la teulada” del Sr. Vilella i el seu 
són força diferents. El PP vol criminalitzar els ajuntaments, tot i que els darrers estudis 
d’opinió demostren que l’administració més valorada és la local. Fa molts anys que 
s’han traspassat competències a les comunitats autònomes i el nombre de ministeris no 
disminueix, encara que no tinguin contingut competencial.  
 
El Sr. Vilella  diu que no s’ha ampliat el nombre de ministeris. El Govern de CiU sí que 
ha ampliat el nombre de conselleries.  
 
La Sra. Camps  lamenta que ara s’intentin concentrar les  retallades en l’Administració 
local, que suposen una part molt petita del dèficit públic general. Caldria plantejar també 
l’aprimament de les altres administracions. La Generalitat  i l’Estat tenen un llarg camí  
per fer encara, en la retallada de despeses no absolutament necessàries.  
 
El Sr. alcalde  diu que les dues grans mesures d’estalvi que proposa la reforma són  
abaixar els sous dels membres de les corporacions (que a Lleida no suposarà cap 
economia) i estalviar de possibles serveis duplicats. Si els serveis que ara prestem els 
ha de fer la Generalitat el cost serà aproximadament el mateix. Si no es presten aquests 
serveis, la ciutadania els perdrà i, en el nostre cas, això afectaria  46.000 ciutadans. 
L’estalvi no hi és. 
 
El primer punt s’aprova  amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 6 
en contra del Grup Municipal del PP. La resta de punts s’aproven per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 36. Moció del Grup Municipal del PSC a fa vor dels drets socials de la 
gent gran  
 
El Sr. Presseguer  explica que aquesta és una altra moció per defensar els drets 
socials. Gairebé en cada Ple hem de plantejar mocions per aixecar la veu de la Paeria 
davant els greuges de retallades d’aquests drets, en aquest cas, sobre la gent gran. Els 
pensionistes ho han donat tot, amb una vida laboral llarga i gens fàcil. Ara, de manera 
continuada, se’ls retallen els drets. La moció és un clam de la gent gran. A la puja de 
l’IVA, l’increment de l’IRPF, el copagament farmacèutic i el copagament sanitari 
s’afegeix, ara,  no revaloritzar  les pensions. No és la primera vegada que es congelen 
les pensions, però el context econòmic actual no té res a veure amb el que hi havia fa 
pocs anys. El govern socialista a l’Estat va fer un esforç ingent per incrementar les 
pensions per sobre de l’IPC. A més, les mesures abans esmentades (IVA, IRPF, etc.) 
afecten especialment  la nostra gent gran. També cal tenir en consideració que en 
aquest moment molta gent gran fa una tasca de “refugi” dels membres joves de la seva 
família. Les persones més joves no tenen bones perspectives i tornen a casa dels pares 
i/o dels avis (que també han d’acollir els seus fills). Els pensionistes fan que no tinguem 
més demanda als serveis socials municipals. La moció reclama bàsicament dues coses. 
En primer lloc, que es torni a repensar la reforma del sistema de pensions aprovada pel 
Govern de l’Estat (tal  com s’ha fet amb les taxes judicials). També es demana que es 
deixi sense efecte el RD Llei 28/2012 que han denominat de “mesures de consolidació i 
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garantia del sistema de la Seguretat Social”. Creu que no es pot pervertir el llenguatge i 
parlar de consolidació i garanties per denominar el que són essencialment retallades. En 
segon lloc, s’insta els governs que estableixin programes comunitaris intergeneracionals 
perquè la gent gran tingui la màxima autonomia personal i social i puguin respondre als 
nous reptes. Agraeix els suports que pugui tenir dels grups i demana el vot favorable. La 
gent gran són la nostra memòria i ara es converteixen en el coixí de moltes famílies.  
 
La Sra. Horcajada  diu que els socialistes demanen al Govern del PP que faci el contrari 
d’allò que van fer ells quan governaven. El Grup Socialista a l’Ajuntament demana que 
es deixi sense efecte el RD Llei 28/2012 de mesures de consolidació i garantia del 
sistema de Seguretat Social.  L’objectiu de qualsevol govern és garantir el sistema de la 
Seguretat Social i el Govern central complirà enguany dues de les recomanacions del 
Pacte de Toledo: incrementar l’import de les pensions (que no han estat congelades) i 
separar definitivament les fonts de finançament de la Seguretat Social (que ha suposat 
una fita històrica). El PP creu que els pensionistes són una part molt important de la 
nostra societat. Ningú pot negar que el context econòmic actual és difícil; tothom ha de 
fer sacrificis. A l’actual Govern li hauria agradat que la revalorització de les pensions fos 
igual a l’augment de l’IPC. El Govern del PSOE va congelar pensions; el Govern del PP 
les ha revaloritzat. Aquest augment no ha pogut ser el de l’IPC per dos motius: d’una 
banda per complir l’objectiu de dèficit general de l’Estat; d’altra banda per la situació de 
dèficit de la Seguretat Social, herència del Govern anterior. Davant aquesta situació, el 
Govern del PP ha fet un gran esforç per apujar les pensions, tot i demanar un esforç als 
pensionistes. S’han cercat solucions per beneficiar  aquells que tenen menys recursos. 
L’any 2013 la major part dels pensionistes (el 74%) veuran incrementades les pensions 
un 2%; la resta, un 1%. La partida pressupostària de pensions és l’única que enguany 
creix per voluntat del Govern (la partida de pagament d’interessos creix de manera no 
voluntària). S’han ajustat totes les partides del pressupost per incrementar les 
aportacions als pensionistes. S’ha fet un exercici de responsabilitat. Considera que la 
moció presentada pel PSC és demagògica, incoherent, incongruent i poc seriosa.  
Votaran en contra dels acords primer i segon i a favor del punt tercer. En aquest darrer 
punt  estan d’acord i veuen positiu que es plantegi i que s’impliqui totes les 
administracions, tal com incorpora la seva esmena.  
 
El Sr. Cerdà  explica que els drets dels més dèbils ha de ser un dels objectius de 
l’activitat política. La gent gran és un dels col·lectius més sensibles a les polítiques 
econòmiques (inflació, cost de la vida...). La revalorització anual de les pensions és un 
mecanisme que ha de servir per conservar el seu poder adquisitiu. Des de 1995 aquest 
principi ha estat la filosofia del Pacte de Toledo. Cal garantir que els pensionistes no 
s’empobreixin per l’evolució dels preus. Cada dia els pensionistes són més pobres. Una 
de cada cinc llars, en què tots els seus membres estan a l’atur, viuen de la pensió d’un 
jubilat. Estem empobrint famílies que poden estar en risc d’exclusió social. Explica la 
intervenció de la diputada Sra. Tarruella en la que denunciava que en els darrers sis 
mesos s’havia modificat tres vegades la normativa que tenia per objecte obrir la via al 
copagament dels medicaments als hospitals. La societat s’està fracturant i cada dia més 
persones es queden en un estat de marginalitat. Les pensions juguen un rol molt 
important i no podem permetre que els pensionistes disminueixin la seva capacitat de 
compra. El sentit de les polítiques del Govern s’ha de complir amb el que preveu l’article 
48 de la Llei de la Seguretat Social. Cal donar un missatge de tranquil·litat als 
pensionistes. Per aquests motius el seu grup votarà a favor de la moció.  
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El Sr. Presseguer  diu que no es pot comparar el que es va fer en la primera congelació 
de pensions i el que es fa ara. Les pensions actuals no veuran compensada la pèrdua 
de poder adquisitiu en cap cas. Critica que el Grup del PP repeteixi a l’Ajuntament el 
mateix discurs que el partit fa a Madrid. Diu que no dóna cap confiança a la ciutadania 
que el Govern de l’Estat repeteixi que els hauria agradat fer una cosa (tal  com 
demanaven quan estaven a l’oposició), però que ara han de fer una cosa diferent. 
Durant tota la campanya electoral el PP va prometre que no tocaria el sistema de 
pensions. La frase que més ha fet servir l’actual president del Govern és que el 
pensionista és la persona més indefensa i qui ho té més difícil. No sabem què és el que 
farà el Govern i en allò que coincidirà amb el que van prometre. Els pensionistes es 
quedaran sense revalorització en un moment tan complicat com l’actual. Creu que la 
petició de la moció és de justícia. L’import de la revalorització és molt petit si ho 
analitzem per cada pensionista; si a això afegim el copagament sanitari, l’IRPF, l’IVA..., 
la situació es torna encara més greu. Agraeix el vot de CiU,  lamenta el vot en contra del 
PP als dos primers punts i agraeix el suport al tercer. Espera que els programes 
comunitaris puguin atenuar la greu situació dels pensionistes. 
 
La Sra. Horcajada  diu que els plantejaments canvien si canvien les circumstàncies. Es 
va passar d’un dèficit del 6% (previst) al 9% (real); aquest canvi ha estat rellevant. Qui 
va congelar les pensions no pot acusar  que els increments siguin petits. Un increment 
de l’1% suposa una despesa de 1.000 milions d’euros. L’actual increment suposa un 
valor de 1.500 milions. Probablement és insuficient, però sempre és millor que deixar-ho 
tot com estava o congelar les pensions. Diu al Sr. Cerdà que el Govern ha apostat per 
incrementar les pensions (encara que sigui en una quantia inferior a l’IPC). Per als 
pensionistes no és el mateix això que una congelació de pensions. 
 
El Sr. Cerdà  insisteix que els pensionistes cada vegada són més pobres i moltes 
famílies no tenen altre ingrés que una pensió. Per això, es vol garantir el dret a la 
revalorització. Els impostos augmenten i això fa que el poder adquisitiu dels 
pensionistes disminueixi.  
 
El Sr. Presseguer  reitera els arguments explicats. Diu que el Govern del PP l’any 
passat va haver de destinar 65.000 milions d’euros del fons de pensions  a pagar deute 
públic. Aquest és el problema que té el PP i per això no pot augmentar les pensions. En 
el fons hi ha una utilització indeguda del fons de pensions per pagar altres coses. 
Lamenta que cada mes calgui portar al Ple mocions en defensa dels drets socials.  
 
Els  punts 1 i 2 s’aproven  amb 21 vots a favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 
6 en contra del Grup Municipal del PP. La resta de punts s’aproven per unanimitat.  
 
 
 
PRECS I PREGUNTES  
 
Número 1. La Sra. Obis  comenta unes declaracions que va fer el Sr. alcalde, fa pocs 
dies, on explicava que havia renunciat al sou base de parlamentari, en tant que la 
dedicació màxima la continuava tenint vers l’Ajuntament. Explicava també que no 
renunciava a les dietes per desplaçaments a Barcelona, que suposen poc més de 
25.000 euros anuals. Pregunta si el Sr. alcalde fa servir el vehicle oficial per anar al 
Parlament (i en aquest cas si s’aporten els diners de desplaçaments per pagar la 
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despesa municipal) o si fa servir el transport públic o privat particular.    
El Sr. alcalde diu que la informació de la premsa no era del tot exacta. La renúncia que 
ha fet ha estat tant al sou base com a la resta de complements. La xifra 
d’indemnitzacions és 500 euros menys de la publicada. Explica que quan es desplaça a 
Barcelona per fer alguna gestió municipal (a més de les tasques parlamentàries o de 
partit que també pugui fer), fa servir el vehicle oficial de l’Ajuntament.  Quan no té cap 
gestió municipal a fer es trasllada habitualment en tren o en vehicles particulars.  
 
Número 2. El Sr. Vilella  fa una pregunta relativa a la remodelació del servei 
d’autobusos urbans. Explica que la Paeria ha anunciat una profunda remodelació de 
totes les línies d’autobusos de la ciutat, que alteraran el model actualment vigent. Se 
suprimiran línies i parades, cosa que afectarà de manera important el servei i poden 
causar perjudicis als ciutadans. S’eliminen també rutes de circumval·lació interior per 
viatgers que provenen dels diferents barris. Explica també les darreres supressions de 
viatges, en dissabte, d’algunes línies. Un recent informe d’Autobusos de Lleida reflecteix 
que durant el primer semestre de l’any 2012 el nombre d’usuaris s’ha reduït en un 4% a 
causa de la crisi, la supressió de línies i l’increment de tarifes. Pregunta quines línies i 
parades quedaran suprimides amb la reordenació. Quina afectació tindrà sobre els 
usuaris la remodelació referida? S’ha consultat amb les entitats veïnals la nova 
reordenació de les línies?. Si les línies dels barris no faran el trajecte de circumval·lació, 
vol saber si el transbordament tindrà algun cost per als usuaris. Atesa la disminució 
d’usuaris del servei, pregunta també si la reordenació servirà per incrementar-ne el 
nombre. En darrer lloc pregunta quin estalvi suposarà la supressió de línies i si afectarà 
a l’aportació que fa l’Ajuntament o a una eventual reducció de tarifes als usuaris.  
El Sr. alcalde diu que la resposta a la major part de les qüestions es farà per escrit, 
atesa la complexitat de les dades. L’estalvi previst serà de 300.000 quilòmetres. Explica 
que hi ha dues grans alternatives per organitzar el transport urbà. La primera, 
fonamentada en els llargs recorreguts en espai i en temps. L’altra és la fonamentada en 
circulacions ràpides i transbordaments. Fins ara fèiem servir el primer model, que 
suposava temps llargs de viatge. L’alternativa és el segon model, amb algun 
transbordament i rutes més curtes i amb major freqüència. Nosaltres proposarem un 
model híbrid, prioritzant el trasllat des dels barris al centre i des dels barris a l’hospital 
Arnau de Vilanova. Creu que la major part dels usuaris guanyaran en temps. La 
planificació dels autobusos és especialment complexa i espera que el model híbrid 
beneficiarà els grans consumidors del servei. El tema s’ha comentat en els consells 
municipals de districte, per explicar-ho i rebre suggeriments. Quan el mapa estigui 
tancat es farà públic i es faran les noves guies.  
La Sra. Camps  explica que la remodelació és un estudi que s’està elaborant des de fa 
mesos; proposa que es debati el tema en una comissió de seguiment  del servei 
(prevista a començament de març) o en una comissió extraordinària d’Urbanisme. 
Demana que no s’alimenti la incertesa sobre una alternativa que no està tancada. 
Comenta que s’estan explicant les propostes a les associacions de veïns i es faran 
canvis en funció de les seves opinions. Les línies generals són les avançades pel Sr. 
alcalde. Diu que algunes de les informacions facilitades corresponen a esborranys que 
han estat modificats amb posterioritat. Demana discreció per evitar errors en la 
informació. Es volen reduir les mitjanes del temps d’espera en tots els barris i també hi 
haurà línies que no requeriran transbordaments. Es farà una campanya informativa 
important. Explica també que dels 300.000 quilòmetre d’estalvi ja se n’han aplicat 
160.000 entre l‘any passat i enguany.  
El Sr. Vilella agraeix les explicacions i considera encertat comentar el tema en una 
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propera comissió.  
 
Número 3. La Sra. Horcajada  explica que en l’actualitat 1 de cada 4 menors del nostre 
país es troba al llindar de la pobresa. Aquesta situació fa que s’hagi detectat que hi ha 
menors que arriben a les escoles bressol sense haver menjat res a casa o que l’únic 
àpat calent que mengen al dia és el que facilita el centre escolar. Destaca la importància 
de l’alimentació en el creixement dels infants. Explica també que l’Ajuntament d’Osca ha 
detectat recentment casos d’aquestes característiques. Vol saber si es té coneixement 
que a les nostres escoles bressol  hi ha menors que arriben amb una alimentació 
incorrecta o inadequada. Si és així, pregunta si s’han fet actuacions per part dels serveis 
socials.   
El Sr. alcalde diu que un cas puntual no pot generalitzar-se. Des de les administracions 
treballem per detectar casos en què pugui haver problemes de pobresa que 
repercuteixin en els infants. L’alimentació de les escoles bressol garanteix que no es 
donin aquests casos.  
El Sr. Presseguer comenta la notícia que es va publicar referida a l’Ajuntament d’Osca. 
Afirma que a Lleida no s’han detectat aquestes situacions. Els nens i nenes usuaris de 
les escoles bressol venen als centres amb totes les garanties. Si hi hagués algun 
problema seria detectat immediatament i s’actuaria amb celeritat.  
 
 
 
El secretari,  

Vist i plau, 
 L’alcalde, 


